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Mőcsény-Grábóc. A körjegyző
ség működéséről és jövőjéről tár
gyaltak a mőcsényi és a grábóci 
önkormányzat együttes testületi 
ülésén. A tanácskozáson elhatá
rozták: az eddigiekhez hasonló
an tovább működtetik a körjegy
zőséget. A két testület tagjai elé
gedetten beszéltek a körjegyző
ség munkájáról és határozatlan 
időre a jelenlegi megbízott jegy
zőt, Andrásikné Pálfi Annát bíz
ták meg a poszt betöltésével.

Győré. Kétszázötven órás át
képző tanfolyamot indított 
Győrében megyei munkaügyi 
központ, a helyi önkormányzat 
és az 504-es szakképző intézet 
varrómunkások számára.

Cikó. A helyi sportegyesület hol
nap, január 15-én, 17 órakor tart
ja éves közgyűlését. Az elnökség 
számot ad a labdarúgó csapat tel
jesítményéről és az egyesület 
gazdasági helyzetéről. Itt mutat
ják be a Hőgyészről Cikóra igazo
ló edzőt, Laki Zoltánt.

Gyorsabban terjed a drog
N ő t t  a  s ú ly o s  b a le s e te k  s z á m a  a  V ö lg y sé g b e n

A bonyhádi kapitányság mű
ködési területe 1999-ben 
nyugodt, biztonságos volt -  
mondja dr. László Antal vá
rosi rendőrkapitány. Ezzel 
együtt tudja, hogy e megálla
pítást joggal vitatják mind
azok, akik a múlt évben 
bűncselekm ények sértettjei 
voltak.Erre az évre is igaz, 
hogy nagy súlyú, a közvéle
ményt felkavaró, a közren
det jelentősen megzavaró 
esem ények nem történtek.

B o n y h á d

Kritikus helyzetben a megyeszékhely
M e g n y e r n i  a  v é r a d á s n a k  a  m u n k a h e l y e k e t

ISMERTTÉ VÁLT BŰNCSELEKMÉNYEK SZÁMA 
1989-1999

Kakasd. A falu mély fekvésű te
rületein gondot okoz a megemel
kedett talajvíz. Mintegy száz csa
ládi háznál háromnegyed részig 
teltek a vízóra aknák. Magukat a 
lakóházakat egyelőre nem veszé
lyezteti a belvíz.

Bátaapáti. Megkezdték a foci
pálya felújítását, mert a létesít
mény éppen csak megfelelt az 
előírásoknak. A sportolók ki
szolgálását közhasznú munkás 
végzi. A Lenin utcában elkezd
ték az árkok csinosítását.

Kiemelt feladat január 1-jé- 
től a megyei Vöröskereszt 
szervezeténél a véradások 
szervezése. E területen a 
legkritikusabb helyzetbe 
Szekszárd város került. Ez 
abban nyilvánult meg, hogy 
több nagyobb vállalat, in
tézm ény m egszűnése miatt 
kiszorult a m unkahelyekről 
a vöröskeresztes munka, s 
ezáltal a véradás is.

S zekszárd

Szekszárd város éves vérszükség
lete 1100 liter, amely havonta kb. 
220 önkéntes véradó megjelené
sét feltételezi. Ennek érdekében a 
megyei szervezet levelet írt a vá

ros valamennyi intézményének, 
vállalatának vezetőjéhez, hogy 
működjenek együtt a Vöröske
reszttel, és segítsék a véradószer
vezői munkát. A városi szervezet 
titkára, Berkes Judit mindezt az
zal egészítette ki: a munkahelyi 
vezetők támogatását kérik ahhoz, 
hogy dolgozóik az intézeti 
véradónapokon megjelenhesse
nek, illetve együttműködjenek 
egy alapszervezet megalakításá
ban.

-  Eddig a megyeszékhelyen 
több mint háromszáz levelet 
postáztunk - mondta Berkes Jü- 
dit. -  A címzettek közül kettő, a 
megyei ÁNTSZ és az APEH je
lezte együttműködési szándé
kát. A továbbiakban minden

munkahelyi vezetővel szemé
lyesen felvesszük a kapcsolatot 
és kezdeményezzük az alap
szervezet létrehozását, ami biz
tosítaná a folyamatos véradás 
szervezését, az önkéntes vér
adást. A velünk együttműködő 
munkahelyi vezetőket, a város 
vezetőivel közösen egy kerek- 
asztal-beszélgetés keretében tá
jékoztatjuk majd a véradás, az 
együttműködés jelentőségéről. 
Feladatul tűztük ki továbbá az 
ifjúság, a 18. életévüket betöltött 
fiatalok beszervezését a véradó 
mozgalomba. Ebben segítsé
günkre vannak többek között az 
iskolákban működő tanárel
nökök.
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Sikertelen volt a toborzó
Nem kapkodtak a munka után

Sikertelen volt az a fácán
kerti polgármesteri hivatal
ban lezajlott „toborzó”, am e
lyen helybéli m unkanélküli
eknek kínáltak állást a Ka
rolina Kft. lenfonó üzemébe.

Fácánkert

A mintegy 60 fácánkerti munka- 
nélküli közül az eseményre 11 
hölgyet hívtak meg, mindazokat, 
akik ebből a községből potenciáli
san alkalmasak a lenfonóban tör
ténő munkavégzésre. A Karolina 
fonó-csévéző betanított dolgozók
nak kínál állást, amelyhez 8 osztá
lyos végzettség szükséges. A 3 
műszakos munkáért a cég bruttó 
50 ezer forintos fizetést ajánl.

Ez az ajánlat azonban a jelek 
szerint nem volt eléggé csábító a 
fácánkerti munkanélküli höl
gyeknek, akik közül ketten meg 
sem jelentek a toborzón. Mint azt 
Andróczki Imre, a Fácánkertet is 
magába foglaló térség foglalkoz

tatási menedzsere elmondta, a 
felkínált álláslehetőséget a megje
lentek közül sem fogadta el senki. 
Volt aki a rossz közlekedésre hi
vatkozott, volt, aki családi körül
ményekre és akadt, aki egészség- 
ügyi okok miatt (porallergia) nem 
tudta vállalni a munkát.

Arra a kérdésre, hogy a megje
lölt okok valódiak voltak, vagy 
csak kibúvóul szolgáltak, a fog
lalkoztatási menedzser tényekkel 
alátámasztott, pontos informáci
ók hiányában nem kívánt vála
szolni. Elmondta viszont, hogy 
az eddig Faddon és Bogyiszlón 
megrendezett hasonló toborzó- 
kon néhány jelentkező mindig 
akadt az állásokra.

Ilyen jellegű rendezvényekre 
egyébként továbbra is sor kerül 
majd, hiszen a környék két leg
nagyobb foglalkoztatója, a Karo
lina, illetve a Fastron nagy való
színűséggel a jövőben is folyama
tosan kínál majd álláshelyeket.

-ES-

Lebuktatott áramtolvajok
Két év felfüggesztett börtön- 
büntetést kapott az a Tolna 
m egyei fogyasztó, aki a m é
retlen vezetéket csapolta 
meg -  hangzott el egyebek  
m ellett tegnap Pécsett az 
áram szolgáltató sajtótájé
koztatóján.

P É C S

A részvénytársaság tavaly május
ban állította fel kisfogyasztói el
lenőrzési szervezetét annak érde
kében, hogy felderítsék a szabály
talanul vételező ügyfeleket. A 
diszkrét megfogalmazás nagyon 
sok esetben bizonyíthatóan áram
lopást jelent. Már megszületett az 
első bírósági ítélet is. A példa ép
pen Tolna megyei. A fogyasztó az 
óra előtt, a még méretlen vezeté
ket csapolta meg. A bíróság ítélete 
két év, végrehajtásában felfüg
gesztett börtönbüntetés.

Paluska Zoltán, a részvénytár
saság igazgatóságának ügyvezető 
tagja elmondta, hogy az ellenőr
ző szervezet további megerősíté
sét tervezik. Nagyobb hangsúlyt 
kap a mérőórák cseréje is.

Tavaly 139 ezer 742 fogyasztá
si helyet vizsgáltak felül, ami azt 
is jelenti, hogy javult az áram
szolgáltatás biztonsága is. Szer
ződésszegőnek a fogyasztók 3,7 
százaléka bizonyult. Nekik 160 
millió forint értékben küldtek fel
emelt díjas számlát.

Szűcs Ferenc, az ellenőrzési 
szervezet vezetője kérdésünkre 
elmondta, az idén is töretlen len
dülettel folytatják a munkát an
nak érdekében, hogy ne a becsü
letes, szabályosan vételező és 
pontosan fizető ügyfelek fizessék 
meg a mérés nélkül eltulajdonított 
energia árát, hanem azok, akik a 
szabálytalanságot elkövették.
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Borkezelésről, termelőknek
K ü lö n le g e s e n  jó  é v já r a t  v o lt  a  ta v a ly i

Nagy érdeklődés kísérte a 
szekszárdi hegyközség által 
szervezett előadást, m ely
nek egyik témája a borkeze
lés volt.

S zekszárd

A két felkért előadó dr. Kerényi 
Zoltán, a kecskeméti kertészeti 
egyetem borászati tanszékének 
vezetője, valamint Módos Ernő, 
az Aliscavin Rt. igazgatója volt.

A múlt évben a 25. szüretét ve
zényelte le, mondta Módos Ernő, 
de szinte egyik sem volt azonos a 
másikkal. A legutóbbi szüret kül
ső körülményei elég változatosak 
voltak, a szőlő indulása után sok 
volt a csapadék (nyár közepéig le
hullott egy átlag év teljes meny-

nyisége), de az ősz segített az 
érésben, hiszen az átlagnál szára
zabb és magasabb hőmérsékletű 
volt. Július 20-a és augusztus 10-e 
között nagy volt a fertőzési ve
szély, aki a szokásos módon véde
kezett, annak a következő hóna
pok nagy csalódást okoztak. A 
szép ősz a beteg szőlőn már nem 
tudott segíteni. Aki viszont meg
védte a termését, az egy különle
gesen jó évjáratra számíthat. Jó 
színanyag, magas cukorfok jelle
mezte a szőlőket. Ez volt a múlt, 
az aktuális teendő viszont az, 
hogy körültekintően kezeljék a 
gazdák a boraikat. A magas cu
kortartalom mellé magas savtarta
lom is párosult. A savcsökkentést 
kémiai úton, vagy almasav bon
tással lehet módosítani. Figyelni

kell a magas illóra is, ami jelenleg 
0,7-es, de májusra, kezelés nél
kül, lehet akár 1,0-es is, hívta fel 
erre a figyelmet Módos Ernő. La
bor vizsgálat nélkül csalóka a 
„magas sav, magas cukor” problé
ma megoldása. Ha sikerül a bor
kezelést megoldani, akkor külön
leges évjáratra lehet számítani, 
mondta Módos Ernő. Hozzá tette 
azt is, hogy megállapításának az 
alapja az, hogy a borok teltek, 
„kövérek” és magas az extraktjuk.

Dr. Kerényi Zoltán megerősítet
te az elhangzottakat, hozzátette, 
hogy a vadélesztő kezelésére is fi
gyelni kell. Ma már nagyon sok 
kezelőanyag, kémiai eszköz áll a 
termelők rendelkezésére, amivel 
segíteni lehet a bor végső formájá
nak a kialakítását. m a u t h n e r

Szent István és az államiság
Egyes hazai történészek szerint némileg 
megkésett a m illennium , hiszen a magyar ál
lam iság már száz évvel Szent István előtt is 
létezett. Kristó Gyula, a szegedi Universitas 
professzora azonban m eggyőződéssel vallja, 
hogy a feudális állam létrejötte csak és k izá
rólag első királyunk nevéhez köthető.

S zekszárd

-  Ugyanakkor a magyaroknak létezett egy ko
rábbi, nomád jellegű államuk, olyan, amilyen 
például a hunoknak is volt -  tett hozzá az előb
biekhez a történész, aki tegnap a megyeszékhe
lyen tartott előadást, a Szekszárdi Fórum kereté
ben. - Ám ez sehol nem váltott át egy - akkori - 
európai típusú államisággá. Illetve, egy kivételt 
azért ismerünk: a Kárpát-medence magyarságá
ról van szó. S nem Géza, hanem - erőteljes né
met hatásra -  Szent István a nagy tett végrehaj
tója. Hallgatóimnak ezt úgy szoktam mondani, 
hogy Géza még a túlparton, István már az innen
ső parton van.

- Tehát egy ko m o ly  kü lső  
erő kellett a  váltáshoz...

-  Ebben nincs nagy külön
legesség. Ha végigtekintünk 
a világtörténelmen, akkor azt 
látjuk, hogy a jelentős politi
kai formációk mindig egy-e- 
gy országhoz kapcsolhatók. 
A kapitalizmust voltaképpen 
egy állam, Anglia „találta ki”. 
Ez a példa szóródott szét az

egész világon. A szovjet típusú kommunizmus
nak is egy központja volt. A globalizáció is egy or
szágból, az Egyesült Államokból sugárzik szét a 
földkerekségre. A feudalizmus a frankokhoz köt
hető, ezt az államtípust a németek közvetítették 
kelet, így az akkori magyar területek felé.

- S ze n t Is tván  k irá lyu n k  h o m lo ká t vélem énye  
szerin t érin thette  a  m a  ism ert m agyar ko ro n a ?

-  Biztos, hogy nem. Erre bizonyíték az is, hogy 
a korona alsó részének egyik ábrázolása Szent Ist
ván után készült...

-SZÁ-

ses lopások száma, de még így is 
jelentősen alatta marad az el
múlt öt év átlagának.

(Folytatás a  4. o ld a lo n .)

- Örvendetes, hogy kevesebb 
lopás, csalás, valamint közleke
dési bűncselekmény történt. Kis 
mértékben emelkedett a betöré-

- H ogy a la ku lt a z  e lm ú lt évben  
í  b ű n c se le k m é n y e k  s z á m a  a  
Völgységben?


